
PROTOKÓŁ  Nr XXXVIII/08 
z posiedzenia Sesji Rady Miejskiej w Chęcinach odbytego w dniu 19 grudnia 
2008 roku w lokalu Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Chęcinach. 
 
 
             Sesja rozpoczęła obrady o godz. 9,15. Obradom przewodniczyła 
Przewodnicząca Rady Miejskiej  radna Krystyna Foksa. 
             Spoza Rady Miejskiej w posiedzeniu uczestniczyli :  
Bielecki Kazimierz – radny Rady Powiatu Kieleckiego 
Burmistrz Gminy i Miasta, Pan Robert Jaworski 
kierownictwo Urzędu Gminy i Miasta, kierownicy jednostek organizacyjnych 
Gminy, sołtysi i przewodniczący Zarządów Osiedlowych oraz zainteresowani 
mieszkańcy Miasta i Gminy Chęciny. 
              Szczegółowy wykaz zawierają załączone do protokołu listy obecności. 

Po dopełnieniu ceremonii powitalnych, Przewodnicząca Rady stwierdziła na 
podstawie załączonej listy obecności, Ŝe w dzisiejszych obradach uczestniczy pełny 
skład osobowy Rady. Oznacza to, iŜ posiedzenie jest prawomocne do 
podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

Kontynuując swoją wypowiedź Przewodnicząca Rady zaproponowała 
radnym przyjęcie następującego porządku obrad:  
 
1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Akceptacja treści protokołu z obrad Sesji Rady z dnia 01.12.br. 
3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a/ przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Chęciny 
na lata 2008-2011 – druk nr 1 

b/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy oraz 
przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009 – druk nr 2 

c/  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oznaczonej nr działki 565 
połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność Gminy Chęciny – 
druk nr 3 

d/  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oznaczonej nr działki 567 
połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność Gminy Chęciny – 
druk nr 4 

e/  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości oznaczonej nr działki 568 
połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność Gminy Chęciny – 
druk nr 5 

f/  zmiany uchwały Nr 157/XXII/08 Rady Miejskiej w Chęcinach z dnia 29 
lutego 2008r. dotyczącej określenia stawek dotacji przedmiotowej dla 
zakładu budŜetowego Gminy Chęciny – druk nr 6 

g/  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kieleckiego – druk nr 7 
h/  udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu Kieleckiego – druk nr 8 
i/   udzielenia pomocy rzeczowej dla Samorządu Województwa – druk nr 9 
j/  określenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budŜetowego 

Gminy Chęciny  - druk nr 10 
k/  wprowadzenia zmian w budŜecie gminy i miasta na 2008 rok – druk nr 11 
l/  wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 12 
ł/  wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości – druk nr 13 
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m/ wyraŜenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych w budynkach 
wielorodzinnych połoŜonych na Osiedlu Sosnówka i przy ul. Czerwona 
Góra w Chęcinach, stanowiących własność Gminy i udzielenia bonifikat 
– druk nr 14 

4. Omówienie i rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy i miasta na 2009r.  
a/ rozpatrzenie wniosków i opinii stałych Komisji Rady 
b/ dyskusja i podjęcie uchwały 

5. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta o działalności międzysesyjnej. 
6. Wnioski i zapytania radnych oraz przedstawicieli jednostek pomocniczych 

Gminy. 
7. Udzielenie odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
8. Zamknięcie obrad Sesji Miejskiej.   
 
            W trakcie podjętej dyskusji nad przedstawionym porządkiem obrad, 
zabierając głos Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert Jaworski wnioskował o: 
1/ wyłączenie z porządku obrad projektu uchwały w brzmieniu określonym w 

druku nr 14, a na jego miejsce włączyć projekt uchwały w brzmieniu 
ustalonym jako druk nr 14a. W tym przypadku chodzi o wypracowanie 
wspólnego stanowiska w sprawie dot. ustalenia zasad i wysokości bonifikaty przy 
sprzedaŜy mieszkań na Os. Sosnówka i Czerwona Góra 

2/ dodatkowe włączenie  do porządku obrad jako kolejne podpunkty w punkcie 3 
rozpatrzenia 3 projektów uchwał w sprawie: 

• udzielenia z budŜetu Gminy Chęciny poŜyczki długoterminowej dla 
Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Partnerstwo Chęciny” – w 

brzmieniu określonym w druku nr 10a 

• udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków – w brzmieniu określonym w druku nr 15 

• udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków – w brzmieniu określonym w druku nr 16 
Kontynuując swoja wypowiedź Burmistrz Gminy i Miasta podkreślił, Ŝe treści 

wszystkich tych projektów uchwał są znane wszystkim radnym, gdyŜ były 
przedmiotem ich analizy na  posiedzeniach Komisji. 

   W związku z brakiem innych uwag i wniosków do przedstawionego projektu 
porządku  obrad jak równieŜ do zaproponowanych zmian, Przewodnicząca Rady 
zarządziła przeprowadzenie oddzielnych głosowań jawnych (głosowanie dotyczyło 
kaŜdego zgłoszonego wniosku oddzielnie), w wyniku których zarówno 
przedstawione przez Burmistrza wnioski jak równieŜ porządek obrad łącznie z 
przyjętymi poprawkami zostały przyjęty jednogłośnie.        

 

ad. 2 
         Przewodnicząca Rady potwierdzając fakt, iŜ nikt z radnych nie wniósł uwag i 
zastrzeŜeń do treści udostępnionego w Biurze Rady protokołu obrazującego 
przebieg obrad Sesji Rady Miejskiej w dniu 01 grudnia br. – zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku którego protokół o którym mowa 
został przyjęty jednogłośnie. 
 
ad. 3    
    Kontynuując obrady, przystąpiono do rozpatrywania projektów uchwał w brzmieniu 
oznaczonym w odpowiednich drukach, których pełną treść łącznie z przedstawionymi 
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uzasadnieniami otrzymali wszyscy radni oraz zaproszeni sołtysi i przewodniczący 
zarządów osiedlowych. (oznaczone druki projektów uchwał stanowią załącznik do 
niniejszego protokołu).  
        Przewodnicząca Rady przed przystąpieniem do rozpatrywania kaŜdego projektu 
uchwały przedstawiała zebranym wypracowane przez Komisje wnioski i opinie w tym 
zakresie. 
 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 
dla Gminy Chęciny na lata 2008-2011 – druk nr 1 
            - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 226/XXXVIII/08 
 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Przemocy oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2009  - druk nr 2  
        - Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych, iŜ przedmiotowy projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 2 Komisje Rady, tj. Komisję 

Planowania, BudŜetu i Oświaty oraz Komisję Budownictwa. Natomiast Komisja 
Rewizyjna wnioskuje o wprowadzenie następujących poprawek: 
1/ w treści Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w gminie Chęciny na rok 
2009, stanowiącym załącznik do projektu uchwały – strona 5 dopisać w 
punkcie dot. wskazania instytucji z którymi podjęta zostanie współpraca 
równieŜ „Samorządowy Zakład Podstawowej Opieki Zdrowotnej w Wolicy” 

2/ w „Planie wydatków na rok 2009” wyłączyć zadania, które będą realizowane, 
ale nie wymagają finansowania, tj. 
� w dziale I Planu wydatków – wyłączyć pkt 3 (dostarczanie informacji o 

moŜliwości podejmowania profesjonalnej terapii) 
� w dziale II Planu Wydatków – wyłączyć punkty 1,2,5,7,8 i 9 
� w dziale III Planu Wydatków – wyłączyć pkt 12 
� w dziale IV Planu Wydatków – wyłączyć pkt 2 i 3” 

Radny Mielczarz Cezary – Komisja rewizyjna zgłosiła jeszcze inne poprawki, których 
treść nie została przedstawiona. Wnioskuję zatem o uwzględnienie w treści 
analizowanego programu dodatkowo następujących poprawek: 

� Włączyć do programu zadanie polegające na podejmowaniu współpracy i 
prowadzeniu szkoleń sprzedawców prowadzących handel napojami 
alkoholowymi 

� W dziale IV pkt 5 – skreślić wyraŜenie KS”Piast” a zapisać „w klubach 
sportowych na terenie całej Gminy” 

� Opracować szczegółowy harmonogram realizacji zadań uwzględnionych 
w Programie. 

           W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, Przewodnicząca 
Rady zarządzi ła przeprowadzenie odrębnie dla kaŜdej poprawki głosowań jawnych. 
Wszystkie w/w poprawki po uprzednim ich ponownym odczytaniu zostały przez 
radnych przyjęte jednogłośnie. Kolejno zarządzona tura głosowania dotyczyła  całości 
uzupełnionego o przyjęte poprawki rozpatrywanego projektu uchwały. Zarówno 
poprawki jak równieŜ uzupełniony projekt uchwały zostały przyjęte jednogłośnie. 
Uchwała ta oznaczona Nr 227/XXXVIII/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
oznaczonej nr działki 565 połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność 
Gminy Chęciny – druk nr 3   
          - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 228/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
oznaczonej nr działki 567 połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność 
Gminy Chęciny – druk nr 4 
           Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji i pozytywnie 

zaopiniowanie treści projektu przez wszystkie Komisje Rady zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 229/XXXVIII/08 stanowi załącznik do 
protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości 
oznaczonej nr działki 568 połoŜonej w Podpolichnie obr. 9 stanowiącej własność 
Gminy Chęciny – druk nr 5 
           - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 230/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 157/XXII/08 Rady Miejskiej w 
Chęcinach z dnia 29 lutego 2008r. dotyczącej określenia stawek dotacji 
przedmiotowej dla zakładu budŜetowego  - druk nr 6 
          - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 231/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kieleckiego – druk nr 7 
           Przewodnicząca Rady wskazując na brak zgłoszeń do dyskusji i pozytywnie 

zaopiniowanie treści projektu przez wszystkie Komisje Rady zarządziła 
przeprowadzenie głosowania jawnego w wyniku, którego projekt został przyjęty 
jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 232/XXXVIII/08 stanowi załącznik do 
protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Powiatu 
Kieleckiego  - druk nr 8 
          - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 233/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Samorządu 
Województwa – druk nr 9  
          - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 234/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie określenia stawek dla dotacji przedmiotowej dla 
zakłądu budŜetowego Gminy Chęciny – druk nr 10 
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          - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 235/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia z budŜetu Gminy Chęciny poŜyczki 
długoterminowej dla Stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „Partnerstwo 
Chęciny” – druk nr 10a 
            - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywna opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 236/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie gminy i miasta na 
2008r.  – druk nr 11 
               Przewodnicząca Rady poinformowała zebranych, Ŝe przedmiotowy projekt 
uchwały uwzględniający dodatkowe zmiany w poprawionym brzmieniu, którego pełna 
treść otrzymali bezpośrednio przez obradami dzisiejszej sesji wszyscy radni, został 
pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie Komisje Rady. 
          Zabierając w tej sprawie głos Skarbnik Gminy i Miasta Pani Jadwiga 
Sinkiewicz wyjaśniła zebranym, Ŝe analizowany projekt uchwały w porównaniu do 
pierwotnej wersji zawiera następujące sprawy: 

� Zmiany w planie finansowym szkoły w Wolicy wynikające ze złoŜonego przez 
dyrektora tej placówki wniosku, 

� Wniosek dyrektora ZGK o przesunięcie kwoty 1.469,10zł z zakupu sprzętu do 
traktowa na zakup traktora 

� Wniosek Kier. Ref. promocji o przeniesienie między paragrafami kwoty 265 zł w 
celu zapieczenia moŜliwości dokonania zapłaty składki na ZAIKS za 
organizowaną imprezę sylwestrową na Rynku 

� Pozyskana przez dyrekcję Przedszkola w Chęcinach w ramach programu 
„Kapitał Ludzki” kwota 49.998 zł zostaje rozdysponowana w odpowiednich 
paragrafach, w następstwie czego zostanie przeniesiona do wykorzystania w 
roku 2009. 

       W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, Przewodnicząca 
Rady zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego treści analizowanego projektu 
uchwały. Projekt został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
237/XXXVIII/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości  - druk 12 
         - przedmiotowy projekt uzyskał pozytywną opinię wszystkich Komisji Rady, a w 
zarządzonym na skutek braku zgłoszeń do dyskusji głosowaniu jawnym został 
przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 238/XXXVIII/08 stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości – druk 13 
           - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) 
głosowania jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
239/XXXVIII/08  stanowi załącznik do protokołu. 
           Kolejnymi projektami uchwał do rozpatrzenia których przystąpili radni, zgodnie 
z przyjętymi poprawkami do porządku obrad były: 
Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie lokali mieszkalnych w 
budynkach wielorodzinnych połoŜonych na Osiedlu Sosnówka i przy ul. 
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Czerwona Góra w Chęcinach stanowiących własność Gminy i udzielenie 
bonifikat  - w brzmieniu określonym na druku Nr 14a 
        Przewodnicząca Rady  wyjaśniła zebranym, Ŝe analizowany projekt zawiera 
stanowisko uzgodnione na wspólnym posiedzeniu wszystkich Komisji Rady. 
         W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji w tym temacie, Przewodnicząca 
Rady zarządziła przeprowadzenie głosowania jawnego w/w projektu uchwały, który 
został przyjęty większością głosów (na 15 radnych uczestniczących w posiedzeniu i 
głosowaniu, „za” przyjęciem głosowało 12 radnych; głosów przeciwnych nie było, a 3 
radnych wstrzymało się od głosu). Uchwała ta oznaczona Nr 240/XXXVIII/08 stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków – w brzmieniu określonym w druku nr 15 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) 
głosowania jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
241/XXXVIII/08 stanowi załącznik do protokołu. 
Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie przy 
zabytku wpisanym do rejestru zabytków – w brzmieniu określonym w druku nr 16 
                   - przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 
wszystkie Komisje Rady, a wyniku zarządzonego (brak głosów w dyskusji) 
głosowania jawnego  został przyjęty jednogłośnie. Uchwała ta oznaczona Nr 
242/XXXVIII/08  stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. 4 
         Wznawiając po 10-cio minutowej przerwie obrady, przedstawiciele 
mieszkańców bloku Nr 6 na Os. Sosnówka i przy ul. Czerwona Góra w Chęcinach 
podziękowali Burmistrzowi Gminy i Miasta oraz Radzie Miejskiej za wykazane 
zrozumienie i ustanowienie podwyŜszonej stawki bonifikaty przy wykupie 
zajmowanych lokali mieszkalnych.  
         Kolejnym dokumentem do analizy, którego przystąpiono zgodnie z przyjętym 
porządkiem obrad był projekt budŜetu Gminy i Miasta na 2009r. 
         Przewodnicząca Rady wskazując na fakt, iŜ wszyscy radni jak równieŜ sołtysi i 
przewodniczący Zarządów Osiedlowych otrzymali pełne brzmienie przedłoŜonego 
przez Burmistrza GiM projektu budŜetu na 2009, poinformowała zebranych, iŜ 
wszystkie Komisje stałe Rady Miejskiej dokonując szczegółowej analizy treści 
tego dokumentu, po uprzednim zapoznaniu się z treścią Uchwał I Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 03 grudnia 
2008r., tj. Uchwalą Nr 

� 84/2008 w sprawie opinii o projekcie budŜetu Gminy Chęciny na 2009r 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego 

� 85/2008 w sprawie moŜliwości sfinansowania deficytu budŜetowego 

planowanego w projekcie uchwały budŜetowej Gminy Chęciny na 
2009rok 

� 86/2008 w sprawie opinii o prawidłowości prognozy kwoty długu 
dołączonej do projektu uchwały budŜetowej Gminy Chęciny na 2009 rok 
(wszystkie w/w uchwały stanowią załącznik do niniejszego protokołu) 

oraz przeanalizowaniu przedstawionych dodatkowo przez Burmistrza GiM 
autopoprawek postanowiły pozytywnie zaopiniować projekt budŜetu, 
przedkładając jednocześnie do akceptacji Rady następujące wnioski 
wynikające z autopoprawek Burmistrza oraz wniosków Komisji: 
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1. w dziale 600, rozdział 60016 § 6050 zwiększyć planowane wydatki o 
kwotę 167.600 zł z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 
„przebudowa drogi gminnej Bolmin – Jedlnica. (Realizacja tego zadania 
nastąpi przy dofinansowaniu środków pozyskanych z Narodowego Programu 
Przebudowy Dróg Lokalnych tzw. „schetynówki”) 

2. w dziale 750, rozdział 75023 zwiększyć planowane wydatki o kwotę 120 
tys. zł z przeznaczeniem na zwiększenie o 2 etaty obsady kadrowej w 
urzędzie GiM – ref. budownictwa o ref. finansowy 

3. zwiększyć wydatki w dziale 853, rozdział 85395 o kwotę 46.847,40 zł, 
zwiększając jednocześnie dochody w tym dziale. Są to środki z 
programu Operacyjnego „Kapitał Ludzki” z przeznaczeniem na naukę j. 
angielskiego i przedszkole w Chęcinach 

4. przenieść zadanie: stacje uzdatniania wody Starochęciny z rozdziału 
90001 na rozdział 01010 – kwota 100.000 zł 

5. źródłem pokrycia zwiększonych wydatków o których mowa w pkt 1 i 2 w 
łącznej kwocie 287.600 zł winno być zwiększenie nadwyŜki budŜetowej 
za 2008 rok 

Wszystkie Komisje Rady Miejskiej uznają ponadto za uzasadnione, by przy 
ostatecznym rozliczeniu i rozdziale nadwyŜki budŜetowej za 2008r. uwzględnić 
w pierwszej kolejności następujące zadania: 
1/ wszystkie te, które z róŜnych przyczyn nie zostały wykonane w 2008 roku, a 

były zaplanowane do realizacji w ramach planowanych wydatków na rok 
2008 

2/  opracowanie projektu na budowę drogi powiatowej Łukowa – Zbrza 
3/  remont mostku na drodze wjazdowej w kierunku Szkoły w Łukowej 
 
              Przewodnicząca Rady przedstawiając ponownie oddzielnie kaŜdą z 
uprzednio przedstawionych autopoprawek i wniosków Komisji, w tym równieŜ 
wniosków dot. sposobu rozdziału ostatecznie rozliczonej nadwyŜki budŜetowej za rok 
2008, zarządziła przeprowadzenie głosowań jawnych, oddzielnie dla kaŜdego z w/w 
wniosków i autopoprawek. Zarówno autopoprawki jak równieŜ wnioski zostały 
przyjęte w oddzielnie przeprowadzonych głosowaniach jednogłośnie.   
W podjętej nad projektem budŜetu oraz przyjętymi autopoprawkami i wnioskami 
Komisji głos zabrali: 
Radny śelichowski Tomasz – Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu i 
Oświaty – jak juŜ wcześniej wspominała przewodnicząca Rady, analizowany dziś 
projekt budŜetu kaŜdy z Nas radnych gruntownie przestudiował; został on równieŜ 
dokładnie przedyskutowany na dwóch posiedzeniach komisji, tj. oddzielnie w kaŜdej 
Komisji, a następnie na wspólnym posiedzeniu wszystkich stałych Komisji Rady. 
Stąd teŜ wszystkie Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały ten dokument łącznie z 
przeanalizowanymi autopoprawkami Burmistrza i wypracowanymi wspólnie 
wnioskami. Pragnę tu podkreślić, Ŝe wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, Ŝe ten 
budŜet nie jest idealny, gdyŜ na pewno nie zawiera wszystkich propozycji i wniosków 
wniesionych przez sołtysów, radnych czy teŜ rady osiedlowe. śyczylibyśmy sobie 
zapewne wszyscy, aby tych przyjętych do realizacji zadań było więcej. Pragnę tu 
ponadto podkreślić, iŜ jako Komisja która zajmuje się m.in. sprawami oświaty 
zdajemy sobie sprawę z tego, Ŝe w przypadku wejścia w Ŝycie z dniem 1 stycznia 
planowanej w oświacie reformy, to tak naprawdę ten budŜet będzie bardzo 
gruntownie zmieniony. W związku z tym z przykrością stwierdzam, Ŝe na dzień 
dzisiejszy nie udało nam się osiągnąć tego, o co wnioskowaliśmy juŜ rok temu, tzn. 
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podwyŜek dla nauczycieli, czy teŜ podwyŜszenia dodatków funkcyjnych dla 
dyrektorów szkół. W tej ostatniej sprawie wpłynął nawet w ostatnich dniach do Rady 
Miejskiej wniosek podpisany przez wszystkich dyrektorów placówek szkolnych. 
Zgodnie z obietnicą Pana Burmistrza sprawy oświatowe będą przedmiotem 
wnikliwych analiz w miesiącu styczniu 2009r. Pragnę tu zwrócić uwagę wszystkich 
zebranych na fakt pozyskiwania przez Gminę na realizację szeregu zadań pieniędzy 
z zewnątrz. Są do działania widoczne i przynoszące wymierne efekty. W mojej 
osobistej ocenie przedstawiony przez Burmistrza projekt budŜetu  stanowi dla nas 
wszystkich, w tym równieŜ mieszkańców całej miasto-gminy  informację Burmistrza 
wskazującą na kierunki swojej pracy i rozwoju całej Gminy. W pełni akceptujemy 
uznane za priorytet zrewitalizowanie miasta  i Wzgórza Zamkowego w Chęcinach 
oraz kanalizację pewnej części naszej Gminy. Brakuje nam natomiast wskazania 
tych mniejszych zadań, których brak odczuwają mieszkańcy na co dzień; chodzi tu 
np. o dowieszenie kilku lamp oświetlenia ulicznego czy teŜ zwiększenia prac na rzecz 
remontu dróg. Zdajemy sobie zapewne wszyscy sprawę z tego, Ŝe moce przerobowe 
naszego Urzędu są takie jakie są, a zatem nierealne planowanie mija się z celem. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej radna Krystyna Foksa – osobiście zdaje sobie 
sprawę,  Ŝe w odczuciu poszczególnych radnych i sołtysów na pewno analizowany 
dziś projekt budŜetu nie jest idealny. Ale w mojej ocenie najistotniejszym jest to, aby 
ujęte tu zadania były realne do wykonania. Cieszy tu równieŜ fakt, Ŝe w coraz 
większym zakresie korzystamy z pozyskanych z zewnątrz środków finansowych, 
przyczyniając się tym samym do zwiększenia tempa rozwoju naszego terenu. Jestem 
przekonana, Ŝe przyjęty kierunek działania w znaczącym stopniu przyczynia się do 
poprawy warunków Ŝycia naszych mieszkańców. Zrozumiałym jest, Ŝe kaŜdy z Nas 
oczekuje na znacznie więcej, ale musimy mierzyć realne moŜliwości tej Gminy. 
Pan Bielecki Kazimierz – radny Rady powiatu kieleckiego  - pragnę Państwa 
poinformować, Ŝe w dniu 17 grudnia br. przyjęliśmy równieŜ budŜet powiatu 
kieleckiego na rok 2009. Był to w mojej ocenie dosyć bezpiecznie skonstruowany 
projekt budŜetu, chociaŜ moi koledzy radni z sąsiednich gmin zazdrościli Nam, Ŝe 
bardzo duŜa pozycja w tym budŜecie jest zaplanowana właśnie na rozwój Gminy 
Chęciny. Oczywiście chodzi w tym przypadku o finansowanie potrzeb zlokalizowanej 
na naszym terenie szkoły średniej ale równieŜ współfinansowanie remontów dróg, a 
dosyć znaczącą kwotę stanowi wkład finansowy powiatu w planowaną do budowy 
halę sportową w Chęcinach. Analizując rozpatrywany dziś projekt budŜetu naszej 
Gminy, stwierdzam Ŝe w mojej ocenie jest to równieŜ budŜet bezpieczny. Planowane 
zadłuŜenie nie stanowi większego zagroŜenia, a w mojej ocenie przypływ środków z 
róŜnego rodzaju  programów zapewne zwiększy nie tylko wydatki ale równieŜ 
dochody. 
Pani Nartowska Bogusława – sołtys wsi Korzecko – rozumiem, Ŝe ze względów 
czysto finansowych budŜet jest opracowany w takim zakresie jakim jest i zapewne 
nie wszyscy są zadowoleni. Oczywiście jako sołtys wsi Korzecko odczuwam wielki 
niedosyt. Zdaję sobie sprawę, Ŝe za chwilę być moŜe usłyszę, Ŝe przecieŜ 
otrzymaliśmy w ostatnim czasie (nie planowane w ubiegłorocznym budŜecie) kwotę 
16 tys. zł na remont budynku i zorganizowanie oddziału przedszkolnego w naszej 
Szkole, za co oczywiście serdecznie dziękuję, ale nic poza tym. Jest wprawdzie 
przewidziana kwota 100tys. zł na przedłuŜenie sieci wodociągowej w naszej wsi, ale 
zadanie to jest przenoszone juŜ od dwóch lat; mam więc nadzieję, Ŝe w roku 2009 
prace zostaną faktycznie wykonane. Wczytując się bardzo dokładnie w rozpatrywany 
dziś projekt budŜetu odnoszę osobiście wraŜenie, Ŝe wieś Korzecko jest taką 
specyficzną miejscowością, która nic nie potrzebuje. A jest to oczywiście nieprawdą, 
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bo przecieŜ złoŜyliśmy wnioski z których wynika potrzeba dobudowy 2 lamp do 
oświetlenia ulicznego (na końcu wsi) przy drodze wojewódzkiej,  czy teŜ konieczność 
podjęcia remontu drogi powiatowej. Nie uwzględniono równieŜ naszego wniosku w 
sprawie partycypowania w kosztach utrzymania stworzonej przy Szkole świetlicy 
wiejskiej. Wiadomym przecieŜ jest, Ŝe wszystkie inne świetlice są w całości 
finansowane z budŜetu Gminy. Dlaczego więc nasza wieś jest traktowana w tak 
odrębny sposób?  
Pan Wojtyna Stefan – dyrektor Szkoły Podstawowej w Tokarni – dziękując w 
imieniu wszystkich dyrektorów szkół za zaproszenie na obrady dzisiejszej sesji, 
przekazał równieŜ w imieniu własnym, uczniów oraz mieszkańców wsi Tokarnia 
słowa serdecznego podziękowania zarówno Burmistrzowi GiM jak równieŜ Radzie 
Miejskiej za  uwzględnienie w budŜecie Gminy i Miasta na 2009 rok zadania pn. 
wymiana dachu i termoizolacja budynku Szkoły Podstawowej.  
                  W związku z brakiem dalszych zgłoszeń do dyskusji nad treścią 
przedstawionego przez Burmistrza GiM  projektu budŜetu GiM, przewodnicząca 
Rady wskazując na fakt uprzedniego juŜ przyjęcia przez radnych zgłoszonych 
autopoprawek i wniosków Komisji, zarządzi ła przeprowadzenie kolejnego głosowania 
jawnego pełnej treści  uwzględniającej równieŜ przyjęte poprawki projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy i miasta na 2009 rok. PowyŜsza 
uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym jednogłośnie, a oznaczona Nr 
243/XXXVIII/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
               Oficjalne potwierdzenie  przez Przewodnicząca Rady faktu przyjęcia przez 
Radę budŜetu gminy i miasta na 2009 rok uczestnicy obrad przyjęli owacjami, a 
zabierając w powyŜszej sprawie głos Burmistrz Gminy i Miasta Pan Robert 
Jaworski serdecznie podziękował radnym za wyrozumiałość i przyjęcie 
przedstawionego projektu budŜetu. Osobiście jestem przekonany, Ŝe radni wnikliwie 
analizując wszystkie zawarte zadania są przekonani na równi ze mną o ich 
zasadności. Nie ukrywam, Ŝe cieszy fakt wyrozumiałej i konstruktywnej współpracy 
na linii Burmistrz – Rada. 
 
ad. 5 
        Z treścią informacji obrazującej zakres realizowanych przez Gminę zadań w 
okresie międzysesyjnym zapoznał zebranych Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski 
(przedstawiona informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
ad. 6 
         Kontynuując obrady, przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku 
obrad, tj. do zgłaszania wniosków i zapytań przez radnych, sołtysów oraz 
przewodniczących zarządów osiedlowych. 
Pan Orawiecki Jan – sołtys z Tokarni – wnioskował w sprawie konieczności 
wystąpienia do Zarządu Dróg Krajowych w sprawie potrzeby zainstalowania 
przynajmniej na jednym z przejść dla pieszych w Tokarni świateł pulsujących. 
Olbrzymi ruch samochodów na trasie E-7 sprawia olbrzymie zagroŜenie przy 
przejściu na drugą stronę drogi; dochodzi do licznych bardzo groźnych wypadków. 
Radny Dziurzyński Tomasz – zwrócił się z wnioskiem do radnego Rady Powiatu 
Kieleckiego o przedstawienie przyjętych przez Radę Powiatu w budŜecie na rok 2009 
zadań które będą realizowane na terenie naszej Gminy. 
            Ustosunkowując się do treści złoŜonego zapytania radny Rady Powiatu 
Kieleckiego Pan Kazimierz Bielecki oświadczył, iŜ w dniu dzisiejszym nie 
dysponuje odpowiednimi dokumentami, stąd teŜ trudno będzie udzielić 
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jednoznacznej i dokładnej informacji. Zapewniam, Ŝe szczegółową informację 
przedstawię Państwu w tarkcie najbliŜszych obrad sesji. 
Radny Mielczarz Cezary  - zwrócił się z następującym zapytaniem: kto w okresie 
zimowym będzie odśnieŜał nasze drogi? Proszę o wskazanie konkretnych osób i nr 
telefonów pod jakim naleŜy zgłaszać potrzebę odśnieŜenia nawierzchni drogi. 
Pan Mieczysław Kisiel – dyrektor Ośrodka Zdrowia w Wolicy – wnioskował w 
sprawie wyraŜenia zgody, by środki finansowe jakie przekazała Gmina na poprawę 
warunków funkcjonowania Ośrodka Zdrowia w Wolicy, mogły być 
rozdysponowywane na potrzeby wskazane przez kierownictwo placówki. 
Podkreślam, Ŝe te pieniądze zostaną mądrze zagospodarowane by w roku przyszłym 
mogły funkcjonować w odpowiednich warunkach zarówno Ośrodek Zdrowia w Wolicy 
jak równieŜ jego Filia w Łukowej.  
                 Kontynuując swoją wypowiedź Pan dr Kisiel, korzystając z faktu 
kończącego się roku złoŜył wszystkim zebranym najlepsze Ŝyczenia pomyślności i 
zdrowia, przekazując jednocześnie na ręce Przewodniczącej Rady oraz Burmistrza 
GiM glukometry do pomiaru cukru. 
 

ad. 7 
          Udzielając odpowiedzi na zgłoszone wnioski i zapytania, Burmistrz Gminy i 
Miasta Pan Robert Jaworski, stwierdził m.in.: 
- osobiście podzielam konieczność podejmowanie wszelkich działań słuŜących 

zapewnieniu bezpieczeństwa zdrowia i Ŝycia ludzkiego, które jest 
bezsprzecznie najwaŜniejsze. Niemniej jednak odnosząc się do treści 
złoŜonego przez radnego i sołtysa wsi Tokarnia wniosku dot. podjęcia działań 
na rzecz zainstalowania świateł pulsujących na przejściu dla pieszych na 
trasie E-7 w Tokarni, stwierdzam iŜ realizacja tego wniosku leŜy daleko poza 
kompetencjami naszej Gminy, która nie jest zarządcą tej drogi. Ponadto 
aktualnie wszystko na to wskazuje, Ŝe w najbliŜszym czasie ta droga w 
Tokarni stanie się drogą wewnętrzną; na ukończeniu są bowiem prace 
związane z wydaniem decyzji środowiskowej związanej z budową obwodnicy. 
Stąd teŜ na drodze tej na pewno zmniejszy się natęŜenie ruchu. Niemniej 
jednak pomijając powyŜsze argumenty, oświadczam, Ŝe wniosek w tej sprawie 
przekaŜemy na piśmie do zarządcy drogi. 

- mamy podpisane ze Starostą Kieleckim porozumienie na mocy którego Powiat 
Kielce będzie partycypował w kosztach planowanej do budowy hali sportowej 
w Chęcinach; wysokość dofinansowania ma wynosić 50% udziału w środkach 
własnych. PoniewaŜ zakładamy prowadzenie tej budowy przez okres 2 lat, 
wysokość udziałów równieŜ jest podzielona na 2 lata budŜetowe. Takie teŜ 
załoŜenia przyjęte zostały w budŜecie powiatu na rok 2009. 

- odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez Kierownika Ośrodka Zdrowia w 
Wolicy, wyjaśnił, Ŝe przekazane z budŜetu Gminy środki finansowe są dotacją 
celową, za zatem powinny być wykorzystane zgodnie z ich przeznaczeniem. 
Niemniej jednak istnieje moŜliwość zmiany przeznaczenia tych środków, 
proponuję abyśmy t ą tematykę szczegółowo przeanalizowali na posiedzeniu 
Rady Społecznej Ośrodka Zdrowia w Wolicy w m-cu styczniu 2009r. 

Na wniosek Burmistrza GiM, informację o obowiązujących zasadach, numerach 
telefonów pod jakie naleŜy zgłaszać potrzebę odśnieŜenia czy teŜ zniwelowania 
oblodzenia drogi na terenie MiG w okresie zimowym przedstawił zebranym 
dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej Pan Andrzej Wojciechowski  
 



 11 

  
 

Ad. 8 
           Przewodnicząca Rady potwierdzając wyczerpanie załoŜonego porządku 
obrad, podziękowała wszystkim zebranym za udział w posiedzeniu i zamknęła 
obrady Sesji Rady Miejskiej. 
         W końcowej części posiedzenia Przewodnicząca Rady oraz Burmistrz GiM 
złoŜyli  radnym oraz wszystkim uczestnikom dzisiejszych obrad serdeczne Ŝyczenia  
świąteczne i noworoczne. Wzajemne Ŝyczenia i podziękowania pod adresem 
Burmistrza GiM oraz Rady Miejskiej składali równieŜ uczestniczący w obradach sesji 
sołtysi i przewodniczący zarządów osiedlowych. 
           Burmistrz GiM Pan Robert Jaworski zaprosił wszystkich uczestników  obrad 
nas uroczyste spotkanie opłatkowe. 
 
    Protokołowała:                                                                  Przewodnicząca obrad: 
 

   Teodozja  Nowak                                                                       Krystyna Foksa  
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